
 
 

1 
 

                                                 
                                     
                                              Zápis z jednání Pracovní skupiny pro zdravotně znevýhodněné 

                                                                             (dále jen PS ZZ) 

 

 

 

 

Datum/čas: 04. 12. 2023, od 14.00 hodin, MCU Koloseum 

 

Program jednání: 

1. Úvod 

2. Informace z řídicí pracovní skupiny, Libereckého kraje aj.  

3. Různé, diskuze 

 

 

Ad 1) Úvod 

P. Teplá přivítala přítomné a poděkovala za možnost využít prostory MCU Koloseum. 

 

Ad 2) Informace z řídicí pracovní skupiny, Libereckého kraje aj.    

P. Teplá a p. Hvojníková předaly informace z řídicí pracovní skupiny města Liberec, která 

proběhla dne 22.11. 2023: 

 

1) Informace ze SML 

 Stěhování odboru na nový magistrát – prosba o shovívavost 

 V prosinci 2023 budou zpřístupněny informace k vyúčtování dotací z Dotačního titulu na 

podporu financování sociálních služeb poskytovaných na území města Liberec na webu 

města Liberce. Vyúčtování dotací bude za období 1. 1. 2023 do 31. 12. 2023 předloženo 

příjemci dotací v termínu do 29. 2. 2024. 

 V úvodu roku 2024 proběhne napříč pracovními skupinami komunitního plánování 

hodnocení stávajícího akčního plánu a zároveň bude zahájena tvorba akčního plánu na 

rok 2024, který bude předložen ke schválení do RM v 1. čtvrtletí roku 2024.  

 V měsíci říjnu 2023 byla zahájena série návštěv napříč sociálními službami (Bc. Teplá, 

Bc. Hvojníková). Návštěva služeb je zaměřená na bližší seznámení se s provozem 

organizace, s personální strukturou a zároveň tato návštěva umožňuje diskuzi nad 

problematikou spojenou s provozem konkrétní sociální služby. 

 Akční plán za rok  2024 projednat a rok 2023 vyhodnotit  

 NRZP doporučení jak se zapojit do základní sítě LK – doporučení schůzky Tůmou 

 Doporučení Zápotocká - KISSOs – požádat o notifikaci novinek na KISSOSu + budou 

audity na vybrané služby 

  

 

2) Informace z Krajského úřadu Libereckého kraje 

 Na Krajském úřadu Libereckého kraje proběhla setkání k optimalizaci Základní sítě 

sociálních služeb, v rámci procesu sociální služby odevzdávaly do 15. 11. 2023 

sebehodnotící dotazník. 

 Proběhlo veřejné připomínkování Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb 2024-

2026. 
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 V rámci probíhajícího procesu Optimalizace základní sítě sociálních služeb nebudou 

podávány v roce 2024 na rok 2025 rozvojové záměry. 

 P. Čonka se dotazuje, jak to bude s odevzdanými sebehodnotícími dotazníky 

 

 3) Diskuze  

   Bc. Teplá 

 PS pro zdravotně znevýhodněné má naplánované setkání na 4. 12. 2023 od 14:00 hod 

v MCU Koloseum 

 Aktivní spolupráce s ČČK - projekt, který aktuálně probíhá – základní zdravotnické 

ošetření pro lidi bez domova, každou středu od 16:00 v Denním centru Naděje, v ul. 

Valdštejnská. O ošetření je zájem, prozatím využilo cca 10 zájemců. 

- P. Tvrdá doporučuje uvažovat i o zapojení veterináře při realizaci výjezdů do terénu  

 Proběhlo jednání s ředitelkou ÚP ohledně zrušení příspěvku na VPP, který využívají 

Komunitní práce Liberec , o.p.s., na tento institut nebudou dále poskytovány  prostředky. 

 ÚP spouští pilotní program na 1 rok – Integrační pracovní místo (vybráno pouze několik 

měst k zapojení)  

 ÚP – zaměření na digitalizaci, podávání žádostí online, často využíváno již u příspěvku 

na bydlení, plánováno poskytování poradenství směrem k dávkám na pobočkách pošt. 

 MPSV plánuje zavedení jednotného informačního systému po vzoru zdravotnictví – jeden 

klient náhled všech služeb včetně např. záznamu o neformální péči. 

 Dotační fond na rok 2024 bude ve stejné výši jako v roce 2023 tj. 12 mil. Kč, dále možnost 

podpory individuálními dotacemi v roce 2024 ve výši 6 mil. Kč.  

 

   Bc. Průcha  

 Představil problematiku spolupráce s ÚP. Spolupráce s ÚP je problematická v souvislosti 

s doložením nových a dalších podkladů pro získání dávek v hmotné nouzi, v rámci své 

pracovní skupiny bude iniciovat sjednání schůzky s pracovníkem ÚP ohledně nastavení 

spolupráce. 

připomínka pracovníků skupin -  stoleček ale chybí židle v přístupové hale, toalety 

spojené dříve byly oddělené, pracovní doba úřadu práce pro veřejnost  (nelze vyčkat 

v čekárně, musí ven), žádná ochrana osobních údajů, bezbariérovost chybí pouze zedadu 

 Pro zimní měsíce není připraveno žádné přijatelné řešení v případě problematiky pro 

osoby bez přístřeší. Noclehárna pro tyto klienty je plná, kapacity noclehárny nelze 

navyšovat. 

 Změna v DPP. Byla zaznamenána nabídka pro agenturní pracovníky formou zřízení 

živnostenského listu a vedení účetnictví. Problematika spojená s důsledky, které z toho 

dále plynou, prozatím nebylo zaznamenáno v LK – návrh na případnou informační 

kampaň  

 

   Mgr. Merglová 

 Požadavek na aktualizaci kontaktů na webu města Liberec v sekci Odborné skupiny – 

aktualizaci kontaktů členů ŘPS včetně jejich kontaktů a Statutu ŘPS.  

 Poděkovala za vstřícnost a podporu městu Liberec 

 Připomínkovali Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb 2024-2026 

 V souvislosti velkého setkávání služeb při tvorbě komunitního plánu byly zmíněné 

nápady a plány ze strany služeb (např. burza energií), návrh na otevření témat, využít 

těchto témat v praxi. 

 Poukazováno na složitou metodiku, která je za hranicí únosnosti – tlak vyžadující 80% 

přímé péče, ale je zde nutnost brát v úvahu kapacitu zaměstnanců) 
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 Nedostatek finančních prostředků, deficit 1 mil. Kč. 

 Každoroční dofinancování z MPSV se v roce 2023 neuskuteční. 

 Potravinová banka po rekonstrukci, nově 2 automobily. 

 Projekt mobilní výdejny zahájen v červenci 2023 – cílem dodat potraviny lidem, kteří 

nepotřebují využít sociální služby – do 10 ORP 1x za 14 dní, jednotlivé obce si mohou 

objednat balíčky dle klientů, které budou zavezeny přímo klientům. 

 Nábytková banka otevření re-use obchůdku – zaznamenal velký zájem. 

 Od dubna 2023 vznik 6 pracovních míst (klienti Advaity) – spolupráce s Nábytkovou a 

Potravinovou bankou 

 Nábytková a Potravinová banka + PMS – obecně prospěšné práce. 

 Advaita – plán rozšíření doléčovacího programu. 

 Advaita – budova v Nové Vsi u Liberce, ve které provozuje Advaita Terapeutickou 

komunitu-   žádost o převod do majetku organizace. 

 

   PhDr. Horáková 

 Sdělila, že Centrum duševního zdraví bude otevřeno k 1. 2. 2024. 

 Největší problematikou jsou duševně nemocní senioři bez příjmů. 

 Chybí krizová lůžka, krizové týmy. 

 DZR – malá kapacita. 

 Složité získávání informací z KÚ mezi poskytovali – stejnou informaci zjišťuje více 

poskytovatelů – možnost zřízení chatu, ve kterém by mohli diskutovat zjištěné informace. 

 

   Bc. Pavlů 

 Poděkovala za velmi dobrou spolupráci Potravinové bance s odborem sociální péče. 

 Teze zákona – podílení obce na preventivních programech pro rodiny s dětmi, a to i ve 

funkčních rodinách 

 

   p. Urbanová 

 Na PS dne 23. 11.2 024 proběhne hodnocení Akčního plánu 2023 + příprava Akčního 

plánu na rok 2024. 

 Poukázáno na problematiku spojenou s projektem Optimalizace sítě sociálních služeb 

včetně odevzdávání sebehodnotícího dotazníku. 

 DPS - Problematičtí klienti obtěžují bezproblémové klienty. 

 Potřebnost „Chudobince“. 

 

   Bc. Morcová 

 Projekt Žižkov – obsazeno 49 bytů. 

 Projekt Žižkov II – služební byty pro zaměstnance. 

 Projekty Liberecká nájemní agentura, Domovníci. 

 Městu Liberec se podařilo vykoupit bytový dům, který disponuje 6 bytovými jednotkami. 

 Plán projektové dokumentace Domova pro seniory Františkov, plán o rozšíření kapacity 

– 80 lůžek – předloženo do porady vedení. 

 Avizovaná změna financování sociálních služeb v roce 2024 ve všech ORP.  

 Aktuální problematika lidí bez přístřeší spojená s nastupujícím zimním období. 

 Nutnost zřízení „Chudobince“ – návrhy předloženy vedení města. 

 

 

Ad 3) Různé, diskuze 
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 P. Čonka (Rytmus) 

- budou s krajem řešit duplicitu klientů v projektu LK 

- aplikace pořadník – kraj Vysočina – dobrá praxe 

 

 P. Mertová, Griffith – seminář pro rodiče 

 

 A. Kejzarová (Klára pomáhá) 

- pozvání na společenské setkání v sobotu 9.12.2023 v Babylonu 

- Rezervace termínu v Týdnu pro neziskový sektor v únoru 2024, krom knihovny 

bude i mimo v Jablonci, v Paláci Liebieg 

 

 P. Homolková, p. Šímová (Jedličkův ústav) 

- Trhy 7.12.203 od 15.30 hodin v areálu JÚ 

 

 p. Valecká (Tyflocentrum)  

- proběhne změna na pozici ředitelky – od nového roku to bude p. Holá z Centra LIRA 

 

 p. Tvrdá (ELVA HELP) 

- došlo ke změně sídla - přestěhovali se do Paláce Liebieg 

- doporučení vystoupení uskupení V.O.R.E.L v neděli 17.12.2023 od 11.00 hodin - 

oživlý betlém 

 

 p. Minaříková, p. Ježková  (NRZP) 

- informovaly, že p. Krása jedná ohledně zvýšení PNP s MPSV  

 

 p. Klimečková (KÚLK) 

- potvrzuje změny a nesourodost informací na MPSV  

- poděkování za divadelní představení v Jablonci nad Nisou 

 

 p. Borkovcová (Roska) 

- vyúčtování dotací  

 

 p. Zápotocká (MCU Koloseum) 

- námět na potřebnou zastávku u nemocnice – p. Teplá informuje, že zastávka u 

nemocnice a také u Kláštera bude 

- informovala o bistru + nabídce cateringu 

- komunitní plánování na úrovni ORP  

 

 P. Teplá uvedla následující:  

- Poděkovala všem za účast, za spolupráci a za činnost, kterou dělají 

- na dalším jednání by se měla skupina zaměřit na vyhodnocení Akčního plánu na rok 

2023 

 

Termín příštího jednání: bude upřesněno a zaslán návrh termínů setkávání v roce 2024 

 

Zapsala: Martina Teplá 


